

## Scrinium XXII Winter 2018

The Canadian Society of Medievalists

Sat 2017-12-16 9:18 AM

To: Marc Cels <marcc@athabascau.ca>



## Canadian Society of Medievalists Annual Meeting

### Congress 2018 – Call for Papers

Rencontre annuelle de la Société Canadienne des Médiévistes

### Congrès 2018 – Appel à communications

**28-30 May/Mai 2018**  
**Regina, Saskatchewan**

The special theme for this year's Congress is "Gathering diversities/Diversités convergentes," but papers for the CSM Annual Meeting can address any topic on medieval studies. Proposals for complete sessions are also invited. Presentations may be made in either English or French. Bilingual sessions are particularly welcome.

Proposals should include a one-page abstract and a one-page curriculum vitae. Papers should be no more than 20 minutes' reading time. Proposals for complete sessions should include this information in addition to a title and a brief explanation of the session and its format.

Keynote speakers this year include Thomas Dubois (in cooperation with the Association for the Advancement of Scandinavian Studies in Canada), who will speak on "Sacrality and the Landscape in the Nordic Middle Ages" and David Watt (past president of the CSM), who will ask "What do we study when we study medieval manuscripts in Canada?"

*Le thème du Congrès de cette année est: "Gathering diversities/Diversités convergentes." Les communications à ce congrès annuel de la SCM peuvent toutefois traiter de tout sujet relatif aux études médiévales. L'invitation est également lancée pour des propositions de sessions entières. Les communications peuvent être données en anglais ou en français. Les sessions bilingues sont particulièrement bienvenues. Les propositions devraient inclure un résumé et un curriculum vitae d'une page chacun. La durée de lecture maximale des communications devrait être de 20 minutes.*

*Les orateurs pléniers sont Thomas Dubois, de l'Association pour l'avancement des études scandinaves au*

Canada, "Sacrality and the Landscape in the Nordic Middle Ages," et David Watt (Président sortant du SCM), "What do we study when we study medieval manuscripts in Canada?"

Please submit proposals by January 31, 2018 by email to David Watt, either by regular email ([David.Watt@umanitoba.ca](mailto:David.Watt@umanitoba.ca)) or via our website's email system ([www.canadianmedievalists.org](http://www.canadianmedievalists.org)). You must be a member of the CSM to give a paper.

Prière de soumettre vos propositions au plus tard le 31 janvier 2018 par courriel à [David.Watt@umanitoba.ca](mailto:David.Watt@umanitoba.ca) ou par le courriel de notre site, [www.canadianmedievalists.org](http://www.canadianmedievalists.org).

### **Florilegium – Call for Submissions**

*Florilegium* invites article submissions in any field of medieval studies; papers taking an interdisciplinary approach are especially welcome. Manuscripts (in MS Word) should be sent to the Editor, Dr. A. E. Christa Canitz, at <[Florilegium@unb.ca](mailto:Florilegium@unb.ca)>. Submissions are refereed double-blind by international and Canadian specialists. Papers must not contain any indication of authorship and must not be published or submitted elsewhere. Manuscripts should normally not exceed 8,000-9,000 words, including footnotes and bibliography, and should be formatted according to Chicago style. Papers may be written in either English or French. A brief abstract (one or two sentences) should be included with the submission. Proposals and enquiries are also welcome and should be directed to the Editor at <[Florilegium@unb.ca](mailto:Florilegium@unb.ca)>.

*Florilegium's* new website at the University of Toronto Press can be found at <http://www.utpjournals.press/loi/flor>

### Appel à contributions

La revue *Florilegium*, organe de la SCM / CSM, accueille des articles dans tous les domaines des études médiévales. Les auteurs sont invités à soumettre leur manuscrit sous forme de document électronique MS Word à l'éditrice, Dr. A. E. Christa Canitz <[Florilegium@unb.ca](mailto:Florilegium@unb.ca)>. Tous les textes sont évalués anonymement par au moins deux lecteurs externes, canadiens ou internationaux, spécialistes dans le domaine. Les manuscrits ne doivent comporter aucune indication permettant d'identifier l'auteur; les textes publiés ou soumis ailleurs sont exclus. Ils peuvent être rédigés en français ou en anglais; ils ne doivent pas normalement dépasser 8 000 à 9 000 mots, y compris les notes en bas de page et la bibliographie, et ils doivent se conformer aux règles de présentation du *Chicago Manual of Style*.

### **Membership**

Thanks to those of you who have renewed your memberships already. If you haven't yet renewed this year, or if you are not sure whether you have renewed or not, please keep in mind that memberships are renewable starting on June 15 of each year. You can check the status of your membership and renew online on the CSM website (<https://www.canadianmedievalists.org/>). Keep in mind that membership in the society can make a great gift for graduating students.

CSM Members receive the society's journal, *Florilegium*, and newsletter, *Scrinium*.

CSM Members also receive a discount on *Mediaeval Studies* when it is purchased along with the membership. The rate for *Mediaeval Studies* is \$68 including shipping and tax. That's 50% off the regular price!

## Adhésion

Le site web (<https://www.canadianmedievalists.org/accueil/~fr>) vous permet de vérifier votre statut de membre et de renouveler votre adhésion en ligne. L'adhésion doit être renouvelée le 15 juin de chaque année. N'hésitez pas à enjoindre vos collègues à devenir membres par le biais du site web. Une adhésion à la Société peut être, par exemple, un cadeau à vos étudiants fraîchement diplômés.

## **Avantages**

Les membres de la SCM reçoivent la revue de la Société, Florilegium, et le bulletin Scrinium. Nous avons décidé de modifier le format de Scrinium cette année, afin de faciliter la diffusion rapide d'informations concernant l'adhésion, les appels à contributions et tout ce qui concerne les études médiévales au Canada. Nous espérons que vous trouverez pratique de trouver un numéro de Scrinium parmi vos courriels sur une base plus régulière.

Les membres de la SCM peuvent également se prévaloir d'un rabais sur le prix de la revue Mediaeval Studies s'ils s'abonnent en même temps qu'ils renouvellent leur adhésion. Le prix du Mediaeval Studies revient donc à \$68 incluant taxes et frais de poste, ce qui correspond à 50% du prix régulier

Sébastien Rossignol (Memorial University) makes it possible for us to circulate a French version of Scrinium alongside the English version. Traduction française par Sébastien Rossignol, Memorial University, et Kathy Cawsey, Dalhousie University

[Unsubscribe](#)